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5. sz. Jegyzőkönyv 
 

 

Készült a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság 2020. június 25-én (csütörtök) 08:30 

órakor megtartott rendkívüli ülésén, a Budapest Főváros XI. kerület Újbuda 

Önkormányzata Polgármesteri Hivatal (Zsombolyai u. 5.) Alagsor 1. sz. tárgyalóban. 

 

Jelen vannak:  

 

Keller Zsolt      elnök  

Erhardt Attila    alelnök 

Szabó László     alelnök 

Dr. Dérfalvi István    bizottsági tag 

Jankó István     bizottsági tag 

Junghausz Rajmund    bizottsági tag 

Schafferné Csák Éva   bizottsági tag 

 

 

A Polgármesteri Hivatal részéről: 

 

Kis-Fleischmann Éva   kabinetvezető-helyettes 

Soltész Erika     igazgató 

Lovász Anita     referens 

Vincze Márta     bizottsági titkár 

 

Hiányzott: 

 

Hárshegyiné Sasvári Paula  bizottsági tag 

Herczeg András    bizottsági tag 

 

Meghívott: 

 

Dr. Cseke László    könyvvizsgáló 

 

 

Az ülést Keller Zsolt, a Bizottság elnöke vezette. 

 

 

 

Budapest Főváros XI. kerület Újbuda Önkormányzata 

Pénzügyi és Költségvetési Bizottsága 
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Keller Zsolt: Nagyon szépen köszönöm mindenkinek, hogy ilyen korán reggel felkelt 

és bejött a bizottsági ülésre. Arra kérek szépen mindenkit, hogy jelentkezzen be. 

Köszönöm szépen. Legelőször javasolnám jegyzőkönyv-hitelesítőnek Szabó Lászlót, 

ha elfogadja. 

Kérem, szavazzunk, hogy a mai ülés jegyzőkönyv-hitelesítője Szabó László legyen. 

 
43/PKB/2020. (VI.25.)  határozat 

 

 

 

A Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Pénzügyi és Költségvetési Bizottsága 

 

 

6 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy Szabó 

Lászlót  a mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének választja. 

 

 

 

 

Felelős: PKB elnök 

Határidő: 2020. június 25. 

 

 

 

 

Keller Zsolt: Két napirendi pont lett kiküldve, a 2020. évi költségvetési rendelet 

módosítása és az Önkormányzati vagyonváltozások értékelése. A napirendi pontokkal 

kapcsolatban van-e bárkinek kérdése? Junghausz Rajmund parancsolj. 

 

Junghausz Rajmund: Jól látom, hogy a kormányzó urak nem biztosították a 

szavazatképességet és ha ne adj isten nem veszünk részt a szavazásban, akkor ez a két 

napirend ez… 

 

Keller Zsolt: Rajmund, nagyon jól látod.  

 

 

Junghausz Rajmund: Nagyon szépen kell kérnetek. Hihetetlenül kevés játékterünk 

van ebben az érában és a móka, mégis csak móka, tehát… 

 

 

Keller Zsolt: Szerintem ne mókázzunk egy bizottsági ülésen, utána mókázhatunk, 

előtte mókázhatunk, csak ne itt. Igazgató asszony parancsolj. 

 

Soltész Erika: Azt szeretném mondani, hogy ez kifejezetten nem a politika hibája, 

hanem mi vétettünk. Elmondtam már több helyen, hogy nagyon nehezen indul vissza a 

dolog. Tehát mi vétettünk, amikor nem tettük fel a napirendek közé az 
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előterjesztéseket. Tehát, ha most ezt ti megakadályozzátok, akkor a hivatallal toltok ki. 

Köszönöm. 

 

Keller Zsolt: Rajmund, szeretnél még ehhez hozzászólni? 

 

Junghausz Rajmund: Azt szeretném kérni az Elnök úrtól, hogy a háláját legyen 

kedves kifejezni a testületi ülésen, ha segítünk, hogy határozat képes legyen, kérjük 

hogy nagy tisztelettel köszönje meg a konstruktív, együttműködő fidesz frakciónak a 

jelenlétét. 

 

Keller Zsolt: Vettem. Köszönöm szépen.  

Kérem, most szavazzunk a napirend elfogadásáról. 

 
44/PKB/2020. (VI. 25.)  határozat 

 

A Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata    

Pénzügyi és Költségvetési Bizottság  

 

6 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy a mai ülés 

napirendjeként az alábbi napirendi pontokat elfogadja: 

 

NAPIREND 

 

 

1. 2020. évi költségvetési rendelet módosítása 

Előterjesztő: dr. László Imre polgármester 

 

 

2. Önkormányzati vagyonváltozások értékelése 

Előterjesztő: Soltész Erika igazgató 

 

 

 

Felelős: PKB elnök 

Határidő: 2020. június 25. 

 

 

 

 

Keller Zsolt: Térjünk rá az első napirendi pontra, 2020. évi költségvetési rendelet 

módosítása. Megkérdezem Igazgató asszonyt, hogy szeretne-e beszámolni? 

 

Soltész Erika: Tényleg kettő mondta, hogy ne húzzuk az időt, hogy odaérjünk időben. 

A rendelet módosítás azért fontos most számunkra, mert ahogy én ezt a korábbi 

költségvetési rendelet módosításokban is leírtam, folyamatosan figyelemmel kísérjük, 

hogy a veszélyhelyzet miatt, hogyan változik a mi életünk, elsősorban bevételi 
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oldalon. Ebben szerepel most az, hogy nyilván azóta már megtudtuk és ezt most 

nyilván az előterjesztésbe szerepeltetjük is, hogy a gépjármű adó teljes évi összegéről 

lemondhatunk, tehát ezeknek a mínuszolása történik meg, a veszélyhelyzeti 

céltartalékkal szembe. Hiszen azt éppen azért képeztük, mert fogalmunk nem volt, 

hogy milyen bevétel fog kiesni, akkor közel 3milliárd Ft-ot helyeztünk a 

veszélyhelyzeti céltartalékba és abból most a bevételeket töröljük és a kiadási oldalon 

veszélyhelyzeti céltartalékot csökkentettük. Ez az egyik oka. A másik az általános oka 

a költségvetési rendeletmódosításnak, tehát az általánosságban a központi 

költségvetésből megkapott előirányzatok, illetve az átruházott hatáskörben hozott 

döntések átvezetése. A harmadik dolog pedig, a zárszámadással kapcsolatos, ha a 

testület jóváhagyja a zárszámadást, akkor a zárszámadásból beépülnek a költségvetési 

rendeletünkbe tételek és az szerepel még ebbe. Köszönöm szépen. 

 

 

Keller Zsolt: Nagyon szépen köszönöm Igazgató asszony. Kérdéskört megnyitom. 

Jankó István parancsolj. 

 

Jankó István: Most lehet, hogy hülyeségeket kérdezek. A kulturális bizottságon 

megkérdeztem ezt a táboroztatást és ugye az volt a válasz, hogy nulla, de azért azt a 

választ kaptam, hogy mégis csak benne van, mert majd az a következő, majd benne 

lesz. Most miért nem lehetett beletenni? 

 

Soltész Erika: Azért, mert már akkor kész volt az anyag, amikor Molnár Ilona 

kidolgozta teljes mértékben a táboroztatásnak a teljes költségeit és ezért a 

Polgármester úr átruházott hatáskörben hozott döntést, tehát amikor majd a következő 

rendelet módosítást hozzuk, akkor már átvezetésként fogjátok elfogadni, itt lesz benne 

a listába.  

 

Keller Zsolt: Még valakinek van-e kérdése? Ha nincs, akkor a kérdéskört lezárom. 

Vitakört megnyitom. Junghausz Rajmund. 

 

 

Junghausz Rajmund: Folytatnám a korábbit, mert úgy is van egy kis időnk. Tehát 

amikor költségvetési dolgokról beszélgetünk és ehhez kell biztosítanunk bármit is, ha 

jól látom akkor legalább egy nemre minimum szükségetek van ahhoz, hogy 

abszolválni lehessen ezt a napirendet. Akkor azért jusson eszetekbe, a komolyabb 

költségvetési vita alkalmával hogyan viseltettetek a különböző előterjesztéseinkkel 

kapcsolatba. Mennyire volt átgondolt, korrekt és mennyire volt csak politikai, amikor 

még egy kétmilliós tételt is simán lesöpörtetek. Úgyhogy mi segítünk most nektek 

ebben a dologban, hogy tudjunk haladni, de ez nem a mi kötelességünk, hanem a 

tiétek, hogy biztosítsátok a jelenlétet.  
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Keller Zsolt: Dr. Dérfalvi István. 

 

 

Dr. Dérfalvi István: Én örömmel hallom Junghausz úrtól, hogy készek segíteni, 

valami olyasmin, amit nem a kerület és nem a kerületi önkormányzat testülete, vagy 

vezetése hozott létre. Itt olyan kormányzati intézkedésekről van szó, ezt ne 

kerülgessük, ami adja ezt a helyzetet. Az elvonásokkal és itt még nincs a legszebb tétel 

benne, ami jövőre a négyszeres szolidaritási hozzájárulás, ami 1,7 milliárd körül lesz. 

Igen, ezt közösen kell elszenvedni, azt gondolom, hogy a kerület érdekébe, ebben nem 

jelenik és nem jelenhet meg, az hogy kormányzat,vagy ellenzék. Ezt együtt kell 

átvészelni a lakosság miatt, meg a kerület sorsa miatt, de magát a helyzetet nem az 

önkormányzat és nem az önkormányzat jelenlegi vezetése állította elő. Köszönöm. 

 

Keller Zsolt: Köszönöm szépen. Junghausz Rajmund parancsolj. 

 

Junghausz Rajmund: Kedves István, a helyzet az, hogy itt most egy bizottsági ülésen 

vagyunk, ahol van egy többség és egy kisebbség és egyébként meg nem vitatkoznék 

azzal, hogy az a kormányzat, vagy a vírus, vagy a valamire való reagálásnak a 

lecsurgó következményei. Ezt itt szerintem nincs alkalmunk, időnk, hogy ezt jól 

átbeszéljük, a lényeg az, hogy a többséget nem nekünk kell biztosítani egy ilyen 

helyzetbe és azt se, hogy átmenjen bármilyen napirendi pont. Szerettem volna, hogy ez 

beégjen, mert nekünk is vannak ötleteink, elképzeléseink, jobbító szándékú 

javaslataink, és pusztán azért mert valamilyen párthoz tartozunk, az akkor sem 

valamilyen párt, hanem igen is szolgálhatja a kerület érdekeit. Például amikor egy 

kisebbségnek kérünk támogatást. egy költségvetési vitában, akkor az nem a fidesz 

frakció érdeke, hanem az a kisebbségé, vagy a szociális támogatásra kérünk több 

pénzt, akkor a rászorultaké. Azt szerettem volna jelezni, hogy sok körben élünk, de 

vannak metszéspontok. Ennyi, köszönöm. 

 

Keller Zsolt: Köszönöm szépen. Ha másnak nincs már hozzászólása, vagy nem 

szeretne vitázni, akkor vitakört lezárom. 

Kérem, most szavazzunk a 2020. évi költségvetési rendelet módosítása c. 

előterjesztésről. 
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45/PKB/2020. (VI. 25.)  határozat 

 

 

 

A Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata 

 Pénzügyi és Költségvetési Bizottsága 

 

 

  

6 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással úgy határozott, hogy a 2020. 

évi költségvetési rendelet módosítása c. előterjesztést a Képviselő-testületnek 

megvitatásra és elfogadásra javasolja. 

 

 

 

 

Felelős: PKB elnök 

Határidő: 2020. június 25. 

 

 

 

 

 

 

 

Keller Zsolt: Mindenkinek nagyon szépen köszönöm, aki konstruktívan állt ehhez a 

napirendi ponthoz. Most áttérünk a második napirendi pontra, Önkormányzati 

vagyonváltozások értékelése. Kérdezem Igazgató asszonyt, hogy szeretne-e pár 

mondatot hozzáfűzni? 

 

Soltész Erika: A vagyonrendelet írja elő, hogy a Pénzügyi és Költségvetési Bizottság 

tárgyalja meg mindig a vagyonváltozásnak, ha nem is teljes tételességében, de az 

egyes eszközcsoportok és forráscsoportok tekintetében mindenképpen. Itt ugye 

kibontogattuk azokat a legfontosabb elemeket, illetve a legnagyobb összegeket, amik 

történtek az elmúlt évben. Elmondanám, hogy az ingatlanokhoz kapcsolódó vagyoni 

értékű jogunk 1,1 milliárd Ft-tal növekedet, a beruházások értéke, ugye az azt jelenti, 

hogy befejezetlen beruházás, 1milliárd 53millió Ft-tal nőt, és hát összességében, ahogy 

azt már a zárszámadásnál is elmondtam, az önkormányzat vagyona 4,4 milliárd Ft-tal 

nőt összességében. Ebbe vannak csökkenések is, természetes módon, értékcsökkenési 

leírás, átadások, stb., de összességében nettó és most nem az áfára gondolok, nettó 4,4 

milliárd Ft-tal növekedet. Köszönöm szépen. 
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Keller Zsolt: Nagyon szépen köszönöm. Kérdéskört megnyitom. Jankó István 

parancsolj.  

 

Jankó István: Annyi, hogy még egyszer el tetszene mondani, hány milliárd? 

 

 Soltész Erika: 4,4. 

 

Jankó István: Köszönöm szépen. 

 

Keller Zsolt: Köszönöm szépen. Ha másnak kérdése nincs, akkor kérdéskört lezárom. 

Vitakört megnyitom. Nem látok bejelentkezőt, vitakört lezárom. dr. Cseke Lászlónak 

megadom a szót. 

 

dr. Cseke László: Nem az időrablás és a fontoskodás kedvéért, de miután pénzügyi 

bizottságban vagyunk és megfelelő szakmai felkészültségű bizottsági tagok és 

képviselők vannak jelen, ezért a nagy önkormányzatok esetében mindig el szoktam 

mondani a következőket, hogy ez a vagyon, amit kimutatunk, ez egy könyv szerinti 

vagyon. A nagy önkormányzatokra jellemző az, hogy általában vannak cégeik, itt is 

vannak cégek. Az önkormányzati vagyonnyilvántartásban, a cégekbe befektetett 

önkormányzati érték szerepel, nem pedig a cégeknek a tényleges vagyoni helyzete, 

amit a mérlegfőösszegen lehet lemérni. Ez azért áll elő, mert a cégek nincsenek 

bevonva az önkormányzati beszámoló konszolidációjába. Lehet, hogy egyszer majd az 

Állami Számvevőszék eljut odáig, hogy azt is beveszi, tehát van egy olyan jelentős 

vagyon elem, ami nem szerepel ebben, jogszerűen nem szerepel, de a bizottság 

tagjainak és a képviselő-testületnek tudatában kell lenni, hogy ez a vagyon így 

meglehetősen alulértékelt, és akkor még nem térek ki a piaci értékére a 

vagyonelemeknek. Én csak arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy az a kihelyezett 

vagyon, ami a cégekben van, az messze nem annyi, mit amennyi az önkormányzatnak 

a könyveiben szerepel, befektetett pénzügyi eszközként. Köszönöm szépen.  

 

Keller Zsolt: Nagyon szépen köszönjük. Vitakörben vagyunk, bejelentkezőt nem 

látok, vitakört lezárom. 

Kérem, most szavazzunk az Önkormányzati vagyonváltozások értékelése c. 

előterjesztésről. 
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46/PKB/2020. (VI. 25.)  határozat 

 

 

 

A Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata 

 Pénzügyi és Költségvetési Bizottsága 

 

 

  

7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy az            

Önkormányzati vagyonváltozások értékelése c. előterjesztést elfogadja. 

 

 

 

 

Felelős: PKB elnök 

Határidő: 2020. június 25. 

 

 

 

 

 

Keller Zsolt: Ezzel a bizottsági ülésünk véget ért. Még egyszer mindenkinek 

köszönöm, aki nem a testületi ülésre jött, hogy ilyen korán befáradt és még egyszer 

mindenkinek köszönöm a konstruktív hozzáállást.  

 

 

 

 

 

 

Budapest, 2020. június 25 

 

 

Az Elnök az ülést 08:49-kor bezárta. 

 

 

 

 

 

 

   

       Keller Zsolt                                Szabó László 

            elnök                jegyzőkönyv-hitelesítő 


